
Geachte gemeenteraad van Venray, 

Werkgroep Behoud de natuur Venrays Broek strijd voor natuurbehoud in het Venrays 

Broek. De ontwikkeling om op de voormalige stort in het Venrays Broek een zonnepark te 

bouwen lijkt ons een slecht idee. De aanwezige bomen, struiken en bodembedekkers heb-

ben er in de afgelopen 40 jaar voor gezorgd dat de zeer dunne afdeklaag versterkt is door 

wortelstelsels en min of meer stabiel is. De natuur heeft er zijn weg gevonden en er is 

GEEN compensatieopgave opgenomen voor de kap van ca. 100 bomen op de stort. Deze 

bomen zijn 45 jaar geleden geplant door de plaatselijke IVN en de lokale wildbeheereen-

heid. Het plantgoed en de bodembewerking is destijds betaald door de gemeente Venray. 

Het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Venray heeft onlangs een 

omgevingsvergunning afgegeven voor de bouw van een zonnepark op de stort. Het moge-

lijke effect en de daarbij optredende risico’s zijn hierin nauwelijks beschouwd en ook het 

verstoren van de met pfas en PAK verontreinigde toplaag is zeer onverstandig.    

In 2021 heeft de enorme regenbui onze ge-

meente maar net gemist. In Zuid-Limburg en 

het Duitse Eifelgebied was er enorme scha-

de. Deze buien zullen steeds vaker voorko-

men  we zullen ons moeten aanpassen aan 

deze weeromstandigheden. Een dergelijke 

bui in Venray zal catastrofale gevolgen heb-

ben voor het Loobeekdal . De onbeschermde 

afdeklaag en bodemverontreiniging van de 

stort zal dan het dal instromen en een groot 

gebied vervuilen.  



Even een stukje geschiedenis. Hieronder is een archiefstuk uit 1976 toegevoegd. De brief 

maakt duidelijk dat er grote hoeveelheden stalen vaten met chemisch afval zijn gestort. Dit 

moet gezien worden binnen de context van toen. De in de jaren 50 en 60 opkomende indu-

striële activiteit produceerde afvalstoffen die gestort zijn op de vuilstort. Tegenwoordig is 

het storten van chemisch afval op een stort en in een beekdal verboden, maar wij zitten nu 

eenmaal met deze erfenis waar niet lichtzinnig mee omgesprongen mag worden! 



Recentelijk zijn er artikel 38 vragen gesteld door de fracties van GroenLinks, PvdA en SP. 

Aanleiding voor de vragen is een geohydrologische analyse van de firma CRUX Engineering 

BV. CRUX is een onafhankelijk gerenommeerd geotechnisch adviesbureau en levert hoog-

waardig advies op het gebied van geotechniek, geohydrologie en bodemgesteldheid.   

De resultaten van deze ingenieursinspanning zijn binnen de gemeentelijke organisatie be-

handeld door de ecoloog en een beleidsmedewerker duurzaamheid. De burgemeester en 

de  secretaris geven hiermee aan dat dit voldoende tegenwicht biedt aan een zeer specia-

listisch onderzoek door een ingenieursbureau. Wij nemen aan dat de raadsleden hier ook 

de wenkbrauwen fronsen! 

Een van de stellingen verwoord door de behandelende ambtenaren is dat de niet afgedich-

te onderkant van de stort boven de grondwaterspiegel zit. Het archiefstuk van de Stichting 

Gezondheidsdienst voor Dieren in Limburg aan de Inspectie Volksgezondheid en Milieuhy-

giëne is anders op te maken. Er is met zeer hoge waarschijnlijkheid chemische troep 8 tot 9 

meter diep wellicht 20 tot 25 meterdiep t.o.v. het oorspronkelijke maaiveld gestort.  

Voor het beantwoorden van de vragen van GroenLinks, PvdA en SP is schijnbaar niet de 

moeite genomen om dit dossier, dat aanwezig is in het gemeentelijke archief, te raadple-

gen.  



Uit de openbare informatie van het Actuele Hoogtebestand Nederland blijk dat de stort 8 

meter hoger is dan het omliggende maaiveld (29,14 minus 21,2 meter is afgerond 8 me-

ter). Het is bekend dat er gestort is in oude turfgaten. Hier had niemand wat aan en toen is 

het besluit genomen de zaak maar vol te kieperen met van alles en nog wat (lees ook de 

bijlage “Geschiedenis ven het Venrays Broek”) 

Ook het archiefstuk van de Stichting Gezondheidsdienst voor Dieren in Limburg aan de In-

spectie Volksgezondheid en Milieuhygiëne is hierover duidelijk.  

Er is met hoge waarschijnlijkheid chemische troep 8 tot 9 meter diep en wellicht 20 tot 

25 meterdiep t.o.v. het oorspronkelijke maaiveld gestort.  

De stelling dat de onderkant van de stort niet in het grondwater zit is niet houdbaar.  

Alle grondwateronderzoeken zijn aan de buitenranden van de stort uitgevoerd en overwe-

gend op 2,5 tot 3 meter beneden maaiveld. Diep onderzoek in het verleden en het heden 

is/wordt vermeden. Wordt hier de kop in het zand gestoken? Als we het niet weten hoeven 

we er ook niets mee te doen? 



Ook zal een zonnepark effecten hebben op de in de stort aanwezige stalen vaten met che-

misch afval. De onvermijdelijk optredende zwerfstromen zullen zwerfstroomcorrosie ver-

oorzaken. Een berekening door een adviesbureau  geeft aan dat het zonnepark de potentie 

heeft om 4,3 ton staal op te lossen over de technische levensduur van 25 jaar. Een stalen 

vat weegt 18 kilo. 

Het college van B&W van Venray is niet ontvankelijk geweest voor de zorgen en bedenkin-

gen die zijn geuit tijdens de ter inzage legging en zienswijzen zijn weggewuifd.  

Inmiddels heeft de werkgroep beroep ingesteld bij de rechtbank. De advocaat van de werk-

groep heeft ons daarbij geholpen en er zijn een aantal zeer interessante gronden van be-

roep geformuleerd. De robuustheid van deze gronden zullen worden getoetst bij de rechter. 

Voor de gemeenteraad is het interessant om te weten dat het college onterecht stelt dat er 

géén verklaring van bedenken nodig is van de gemeenteraad. Dat zou betekenen dat u on-

terecht buiten spel bent gesteld. Heeft het college van B&W u de controlerende rol ontno-

men?  Wij weten niet of dit een politieke doodzonde is maar het is in elk geval niet fraai! 

In het oude archief van de gemeente Venray bevinden zich 3 vuistdikke mappen met docu-

menten uit het verleden van de stort. Deze documenten zijn blijkbaar niet geraadpleegd 

door B&W als onderdeel voor een zorgvuldige ruimtelijke onderbouwing.  

Naast het archiefstuk van de Stichting Gezondheidsdienst voor Dieren in Limburg aan de In-

spectie Volksgezondheid en Milieuhygiëne is er ook te lezen hoe er destijds met de familie 

van Dijck is omgegaan. Toenmalige bestuurders en een wethouder hebben een deugdelijk 

onderzoek tegengewerkt. Daardoor heeft men nooit een oorzaak vast kunnen stellen m.b.t. 

de dode koeien. De familie van Dijck is door de gemeente Venray aan hun lot overgelaten 

en dit is een beschamende vertoning! Nu blijkt dat er een zwaar archiefstuk onder de pet is 

gehouden wordt er wederom zorgelijke ontwikkeling zichtbaar. 

Sluiten we ons in Venray aan bij het on-

der de pet houden van bekende onder-

zoeksgegevens? Het achterhouden van 

zeer zorgelijke informatie over een in 

potentie zeer gevaarlijke gifbelt in het 

Loobeekdal? 

“De gemeente Venray wist al in de ja-

ren 70 dat er veel chemisch afval diep 

onder maaiveld in oude turfputten  is 

terecht gekomen. Dit blijkt uit archief-

stukken uit het gemeentelijke archief” 



Zoals in de aanhef aangegeven strijd de werkgroep Behoud de natuur Venrays Broek tegen 

de natuurafbraak op de stort en de verstoring van de stort. Inmiddels is er beroep aangete-

kend tegen het besluit van B&W Venray. Hiervoor zoeken wij naar funding. Wij vragen u, de 

gemeenteraad, in overweging te nemen ons verzet te steunen met een bijdrage in de kos-

ten.   

Het is gebruikelijk dat de fracties van een gemeenteraad zich terughoudend opstellen bij 

een dossier dat onder de rechter is . Wij raden deze terughoudendheid onder de huidige 

omstandigheden af. Er zijn significatie risico's die er voor kunnen zorgen dat deze stort weer 

actief wordt. Dit is niet te meten met de ondiepe bemonsteringspunten van 2,5 tot 3 meter 

diep en met een meetfrequentie van 5 jaar. De stort met chemisch afval zit diep onder het 

maaiveld in het grondwater. De nog niet geopende vaten met chemisch afval zullen worden 

aangetast door lekstromen. Deze vaten zullen versneld oplossen door zwerfstroomcorrosie 

en de inhoud zal in het diepe grondwater en daarmee in een beekdal belanden.  

Inmiddels heeft cartoonist Doerak een sprekend beeld gemaakt van het college van B&W 

van Venray. Het is ook lastig voor B&W en er is moed voor nodig om uit de tunnelvisie te 

ontsnappen en op een plan terug te komen. 

Een aantal fracties zijn in actie gekomen door vragen te stellen aan het college van B&W. Ze 

geven hiermee aan niet bij de struisvogel populatie te horen. Wij zijn er als werkgroep van 

overtuigd dat ook de andere fracties en individuele fractieleden hun visie moeten bijstellen 

op basis van de huidige inzichten. Het is zaak dat er nu eens een keer geen NRC artikel no-

dig is om tot actie te komen. 

 

 



Indien de tucht binnen uw fractie het belet om onze werkgroep vanuit uw fractie te steu-

nen ga dan bij u persoonlijk te rade. Als u vindt dat er wel erg lichtzinnig een vergunning is 

verleend kunt u zelf als individu actie ondernemen.  

Feitelijk is de gedegen toetsing van de omgevingsvergunning nu door de politiek verlegd 

naar burgers. Deze laatste lijn van defensie moet er nu voor zorgen dat er geen ondoor-

dachte activiteiten plaats vinden op de stort. 

Als samenleving kunnen wij niet het risico lopen dat een vitaal beekdal met een continue 

lekkage van chemische stoffen wordt vervuild. In het Loobeekdal wordt voedsel geprodu-

ceerd. De dorpen Venray, Smakt, Holthees en Vierlingsbeek zitten niet te wachten op een 

afstoom van chemische gifstoffen die uiteindelijk in de Maas terecht komen. De Maas 

wordt gebruikt voor onze drinkwaterproductie. 

Dus u kunt er voor zorgen dat de voedselproductie in het Loobeekdal en de samenlevingen 

in de dorpen Venray, Smakt, Holthees en Vierlingsbeek niet ook voor de bus worden ge-

gooid. 

U kunt ons steunen door een donatie via de site “Doneeractie: Bouw geen zonnepark op 

Venrays Broek”. U kunt ons ook vinden op Facebook “Venrays Broek” en de website 

www.venraysbroek.nl.  

Wilt u persoonlijke toelichting dan nodigen wij u uit om dit kenbaar te maken via 

info@venraysbroek.nl. Wij nemen graag contact met u op.  

 

Met vriendelijke groet, 

Werkgroep behoud de natuur Venrays Broek  

11 oktober 2023 




